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30. april 2007 

Folketingets udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 11. april 2007 udbedt sig 

min besvarelse af spørgsmål nr. 239: 

 

 

Spørgsmål nr. 239: 
”Vil ministeren i forlængelsen af besvarelsen den 11. april 2007 af FLF alm. del – samrådsspm. AR 

om slik i børnehøjde på butikshylderne, opfordre dagligvarebranchen til at nedsætte et 

håndhævelsesudvalg, som man har gjort i bryggeribranchen, i forbindelse med 13-punktsplanen?” 

 

Svar: 
Jeg har ingen intentioner om at opfordre dagligvarebranchen til nedsætte et håndhævelsesudvalg i 

forbindelse med 13-punktsplanen. Ministeriet vil løbende følge detailhandlens initiativer for at 

fremme det sunde valg. For at holde detailhandlen fast på deres plan, så har jeg aftalt med de 

involverede parter, at vi sætter os sammen igen om seks måneder for at vurdere, hvordan 

udmøntningen af planen skrider frem. 

 

Jeg er overbevist om, at vi fremover vil være vidner til skærpet konkurrence og nye tiltag, der vil 

fremme det sunde valg. Udbredelsen af det sunde valg er således blevet en konkurrenceparameter i 

dagligvarebranchen. Jeg betragter 13-punktsplanen som en minimumsplan, hvor der er højt til loftet 

og hvor vi vil se langt flere sundhedsfremmende initiativer fra de forskellige kæder. Initiativer der 

rækker ud over detailhandlens fælles 13-punktsplan. 
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